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Jednání zahájil v 15.05 náměstek Mgr. Kabický, přítomno 12 členů, komise je schopna usnášet se.  

Přítomní viz prezenční listina, která je součástí zápisu. 
 
Program jednání: 

1. Schválení programu jednání 
2. Schválení zápisu z jednání PK RHMP dne 14. 1., 11. 2. 2013 a zápisu o hlasování per rollam 
3. Výroční zpráva o realizaci protidrogové politiky hl. m. Prahy v roce 2012 
4. Koncepce protidrogové politiky HMP na období 2013 až 2018 
5. Činnost sekcí při PK RHMP v roce 2013  
6. Návrh na změnu složení PK RHMP 
7. Aktuální informace  

ad 1. Schválení programu jednání 

Náměstek Mgr. Kabický z důvodu nemoci protidrogové koordinátory navrhuje neprojednávat bod 4. 

Hlasování o změněném programu bez námitek. 

Hlasování v 15.06 hod., přítomno 12 členů, pro hlasovalo 12 členů. 

ad 2. Schválení zápisu z jednání PK RHMP dne 14. 1., 11. 2. 2013 a zápisu o hlasování per rollam 

K žádnému ze zápisů nebyly vzneseny připomínky. 

Hlasování v 15.09 hod., přítomno 12 členů, pro hlasovalo 12 členů. 

Potvrzení hlasování per rollam - hlasování v 15.10 hod., přítomno 12 členů, pro hlasovalo 12 členů. 

ad 3. Výroční zpráva o realizaci protidrogové politiky hl. m. Prahy v roce 2012 

Mailem byla členům komise rozeslána osnova závěrečné zprávy, která obsahuje nově požadovaná data. 

Mgr. Majtnerová Kolářová tlumočila žádost Mgr. Janyškové o spolupráci při vyhledávání požadovaných 
dat. Vzhledem ke zkrácenému termínu odevzdání výroční zprávy za rok 2012, který stanovilo Národní 
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monitorovací středisko, je tento úkol urgentní. Mnohé požadavky jsou nové, a tudíž nejsou součástí 
závěrečných zpráv ani organizací, ani protidrogových koordinátorů městských částí. 

Náměstek Mgr. Kabický požádal přítomné o úzkou spolupráci včetně sdělení, jaká data nejsou 
eventuálně k dispozici a proč.  Termín dokončení zprávy je stanoven na 26. 4. 2013. 
V 15.12 se na jednání dostavila dr. Richterová Těmínová, přítomno 13 členů.  

Komise bere na vědomí přípravu výroční zprávy za rok 2012. 

ad 5. Činnost sekcí při PK RHMP v roce 2013 
Sekce HR: 
Mgr. Majtnerová Kolářová informovala, že všechny programy hlásí nárůst klientely, souvislost 
s amnestií se nabízí, nicméně není potvrzena. Upozornila, že může dojít k problému při obnovení 
certifikace služeb DROP IN, pokud budou ještě v té době poskytovány v jednom místě (nízkoprahové 
centrum a centrum metadonové substituce).  

Náměstek Mgr. Kabický sdělil, že se připravují prostory v Nemocnici Na Bulovce (NNB), bohužel se 
dokončení posunulo na konec léta. Momentálně se proto hledá místo poskytování služby na přechodnou 
dobu, nabídky na pronájem jsou vyhodnocovány. Další variantou je pronájem kontejnerů. Je otázkou 
jejich umístění a v úvahu připadá opět areál NNB. 

V souvislosti se službami pro závislé se Mgr. Majtnerová Kolářová dotázala, jak to vypadá s péčí 
praktického lékaře (PL) pro tuto cílovou skupinu. Částečně je zdravotní péče zajištěna sdružením 
SANANIM, ale je nedostatečná. Navíc ji pravděpodobně z finančních důvodů nebude možno poskytovat 
po celý rok 2013. 

Náměstek Mgr. Kabický sdělil, že výběrové řízení na PL muselo být zrušeno, pro rok 2013 nebyly 
vyčleněny v rozpočtu finanční prostředky. Je potřeba zvážit potřebný rozsah péče, ekonomické náklady 
a podle toho rozhodnout o vyčlenění finančních prostředků. 

Dr. Kalina soudí, že zdravotní péče fakticky poskytována není, protože žádné pracoviště nemá pro 
odbornost PL registraci. 

Dr. Richterová Těmínová považuje za důležité, že mobilní jednotka má hygienou schválený provozní 
řád. Je třeba najít možnost, jak ji provozovat, neboť v cizině takto poskytovaná zdravotní péče bez 
problémů funguje. 

Náměstek Mgr. Kabický sdělil, že je k dispozici záporné stanovisko Ministerstva zdravotnictví (MZ) 
i odboru – mobilní jednotka nesplňuje kritéria stanovená pro ordinaci PL. Není tedy jasné, jak vyhlásit 
výběrové řízení. V úvahu připadá výběr lékaře s registrací, který bude ochoten rozšířit péči o klienty se 
závislostí.  

Dr. Richterová Těmínová konstatovala, že Sekce léčby je připravena zpracovat rámec potřebné péče PL 
jako podklad k výběrovému řízení.  

Sekce politiků – podle sdělení Mgr. Počarovského již cca půl roku nepracuje. 

Sekce léčby: 
Dr. Richterová Těmínová za klíčové nyní považuje vyřešení situace s DROP IN. Dále informovala, že 
MZ schválilo adiktologické kódy.  

Dr. Kalina doplnil, že 6 kódů bylo zařazeno do sazebníku – 3 pro vyšetření a 3 pro léčbu. Je to šance pro 
ambulance. Otázkou je registrace stávajících služeb jako zdravotnických zařízení, aby kódy mohly být 
vykazovány i jimi. Pro registraci je nutno doložit nájemní vztah, souhlas pronajímatele/všech 
spolumajitelů nemovistosti, což může být u některých zařízení limitující. 

Mgr. Nožířová upozornila na stížnost, kterou obdržel odbor ZSP MHMP a která se týká problémů 
s provozováním služeb DROP IN v ulici Boršov. Stížnost se zatím týká jednoho majitele domu, ale 
právní zástupce varuje před občanskou aktivitou obyvatel a majitelů domů.  

Náměstek Mgr. Kabický sdělil, že uvažovaným náhradním prostorem pro Centrum metadonové 
substituce byl prostor bývalé polikliniky v Klimentské, kde byla v minulosti tato služba provozována. 
Objekt je však uzavřen a dočasné otevření není možné. 
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Sekce primární prevence: 
Mgr. Majtnerová Kolářová upozornila, že je třeba navrhnout a vybrat předsedu sekce, aby tato mohla 
začít urychleně pracovat.  

Náměstek Mgr. Kabický se dotázal, jak daleko je příprava základních tezí pro koncepci primární 
prevence HMP, které měly být připraveny na březnové jednání komise.  

Mgr. Žufníček sdělil, že PCPP komunikuje o tezích s oddělením prevence. Do kritérií budou zpracovány 
konkrétní pokyny pro ředitele škol. Upozornil, že jiné problémy jsou na základních školách a jiné na 
středních (zde se liší i podle typu škol). Problematika primární prevence v souvislosti s rizikovým 
chováním se proměňuje též s věkem žáků. 

Dr. Richterová Těmínová upozornila, že analýza zpracovaná Pražským centrem primární prevence  
(PCPP) přináší zajímavé výsledky – problematika drog se již nejeví školám jako prioritní, mezi 
závislostmi dominuje závislost na tabáku, jako problémy ve školách převažují šikana, agresivita 
a záškoláctví (odlišně podle typu a stupně škol). 

Mgr. Majtnerová Kolářová považuje za důležité stanovit, jakým směrem se v prevenci půjde, zejména 
v primární prevenci. Je důležité stanovit, co je podstatné pro protidrogovou politiku HMP. Za zásadní 
považuje otázku systematické spolupráce PCPP s koordinátorkou školské prevence. Další otázkou je 
spolupráce koordinátorky se sekcí primární prevence. Podporu úřednického aparátu považuje za 
nezbytnou. 

Ing. Kačaba upozornil na šíři záběru koordinátorky pro školskou, zdravotní a sociální prevenci. 
Adiktologická prevence je nedílnou součástí primární prevence rizikového chování. 

Mgr. Žufníček včasné stanovení pole působnosti pro primární prevenci považuje za důležité i z pohledu 
servisních organizací, které pro školy zajišťují konkrétní preventivní programy. 

Mgr. Majtnerová Kolářová vznesla dotaz, zda odbor školství nějakou prevenci podporuje. 

Mgr. Nožířová sdělila, že odbor školství řeší jinou problematiku, informace o hrazení prevence 
rizikového chování budou předloženy v dubnu. 

Náměstek Mgr. Kabický doplnil, že základní školy jsou v gesci městských částí, proto se systematická 
spolupráce nesnadno nastavuje. 

V 16.00 odešla dr. Karbanová a prof. Miovský, přítomno 11 členů. Komise je schopna usnášet se. 

Mgr. Žufníček zmínil, že projevy rizikového chování mají mnohdy různé příčiny, proto by oddělení 
primární protidrogové prevence od prevence rizikového chování nepovažoval za prospěšné. Existuje 
zpracovaný Minimální preventivní program, který popisuje po dobu 9 let školní docházky systematickou 
práci se žáky, dále se realizuje vzdělávání metodiků prevence, což by mělo být v gesci městských částí 
jako zřizovatelů škol. 

Mgr. Počarovský uvažuje, zda pouze nedošlo ke změně pohledu škol na drogy – mezi žáky rozšířené 
kouření marihuany a konzumace alkoholu se již nepovažují za palčivý problém. Cílenou protidrogovou 
prevenci realizují organizace v rámci programu II. 

Ing. Kačaba doporučuje prevenci nedělit, PCPP vzniklo na řešení komplexní problematiky primární 
prevence rizikového chování. Na školách se předpokládá participace učitelů a zahrnutí do učebních 
osnov – nelze realizovat rychle, protože předpokladem je již pregraduální vzdělávání pedagogů. 

Dr. Kalina se domnívá, že je potřeba zajistit realizaci výstupů studie provedené prof. Miovským. 
Spolupráce v primární prevenci se musí postavit na koordinaci odd. prevence, PCPP a pedagogicko-
psychologických poraden. 

ad 6. Návrh na změnu složení PK RHMP 
Usnesením Rady HMP č. 300 ze dne 5. 3. 2013 byly provedeny změny v Protidrogové komisi Rady 
hl. m. Prahy, byla odvolána Mgr. Jolana Polzová a komise byla doplněna o 3 členy: 
Mgr. Radka Bartůňková, DiS. - koordinátorka školské, zdravotní a sociální prevence ZSP MHMP, 
Mgr. Bc. Jana Nožířová, DiS. - vedoucí oddělení prevence ZSP MHMP, 
Mgr. Jan Žufníček - vedoucí Pražského centra primární prevence - Centrum sociálních služeb Praha. 
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Náměstek Mgr. Kabický navrhl Mgr. J. Žufníčkovi, aby se stal vedoucím sekce primární prevence. 
Oslovený s nominací souhlasil. 

Usnesení: 
PK RHMP volí Mgr. Jana Žufníčka vedoucím sekce při protidrogové komisi – sekce primární prevence. 

Hlasování v 16.10 hod., přítomno 11 členů, pro hlasovalo 10 členů, proti 0, zdržel se 1 člen. 

Úkol: Mgr. Žufníček na dubnovém jednání komise dne 8. 4. 2013 předloží návrh na složení sekce 
primární prevence. 

Řízením dalšího jednání pověřil náměstek Mgr. Kabický Mgr. Počarovského. 

V 16.12 odešel Mgr. Kabický, přítomno 10 členů. Komise je schopna usnášet se. 

Po odchodu náměstka Mgr. Kabického pokračovala diskuse na téma primární prevence. 

Mgr. Žufníček vidí ze zkušenosti velkou rezervu v komunikaci ve školách, v komunikaci učitelů se 
žáky. Většina učitelů neumí pracovat se skupinou, se třídou, a pak je možnost jakéhokoliv preventivního 
ovlivnění minimální 

Mgr. Počarovský požádal Mgr. Žufníčka, aby se ve spolupráci s koordinátorkou školské, zdravotní 
a sociální prevence podílel na přípravě koncepce prevence rizikového chování.  

Mgr. Nožířová připomněla, že by měl být přednostně zpracován Strategický plán a předložen v dubnu 
k projednání Zastupitelstvu HMP. 

Ing. Kačaba se domnívá, že koncepční materiál nelze připravit za 2 měsíce, je potřeba připravit koncepci 
i se školami prostřednictvím dílčích pracovních skupin. Obdobně se připravoval Střednědobý plán 
rozvoje sociálních služeb. Primární prevence bude vycházet z WINSPI. 

Mgr. Počarovský oponoval, že strategii nelze připravovat 4 roky, tedy celé volební období. Kvůli 
dalšímu návrhu rozpočtu je třeba zpracovat urychleně.  

V 16.30 odešel dr. Kalina, přítomno 9 členů. Komise je schopna usnášet se. 

Přítomní členové se shodli, že terminologie bude použita shodná s WINSPI. 

Ing. Kačaba doporučuje zjistit, zda výsledky studie akceptovalo MŠMT. Mgr. Žufníček považuje 
výstupy za použitelné pro HMP. 
 

V 16.33 odešla Mgr. Nožířová a Mgr. Bartůňková, přítomno 7 členů. Komise není schopna usnášet se. 
 
 
Jednání bylo ukončeno v 16.40 hod. 
 
 
 
 
 

Zapsala MUDr. Alena Weberová, 
tajemnice PK RHMP 
 
 
  ..............................................  
 Mgr. Ivan Kabický,  
 náměstek primátora, předseda PK RHMP 
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